

ရန်ကုန်ပရိုတက်စတင့်ပြန်လည်ပြုပြင်သောအသင်းတော်
Yangon Protestant Reformed Church
တနင်္ဂနွေစာစောင်၊ နံပတ် (၁၀၉)

နေ့စွဲ - ၅.၈. ၂၀၁၂

တရားစီရင်ခြင်းအကြောင်း
(The Judgment)

နောက်ဆုံးတရားစီရင်ခြင်းသည် မျက်မှောက်ကမ္ဘာကြီး၏သမိုင်းကို အဆုံးသတ်စေလျက်၊ ခရစ်တော်၏ထာဝရနိုင်ငံတော်ကို ကဏ္ဍသစ်တစ်ပွင့်ပေးလိုက်သော အဖြစ်အပျက်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကျမ်းစာက တရားစီရင်ရာနေ့အကြောင်းကို ပြောဆိုရာ များစွာ ပြောပြထားပါသည်။

ထို့တရားစီရင်ရာနေ့သည် အဖြစ်အပျက်တစ်ခုတည်း၊ တနေ့တည်းဖြစ်သဖြင့် ကမ္ဘာစင်္ကြာဝဠာလုံးဆိုင်ရာ တရားစီရင်ခြင်း ဖြစ်ပါမည်။ လူ့အားလုံး၊ ကောင်းကင်တမန်အားလုံး၊ နတ်ဆိုးများအားလုံး ဘုရားသခင်ရှေ့တွင် ပေါ်လာကြလျက်၊ သူ့ထံမှ ကျေးဇူးတော်ဆုလာဘ် (သို့) မပြောင့်မတ်ခြင်း၏ဆုလာဘ်တို့ကို၊ မိမိတို့၏ကိုယ်ခန္ဓာများအပေါ်၊ မပြောင့်မတ်စွာနေခဲ့ခြင်း (သို့) ပြောင့်မတ်စွာနေခဲ့ခြင်းတို့အတွက် လက်ခံရရှိကြမည်ဖြစ်ပါသည်။

စင်္ကြာဝဠာကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ တရားစီရင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းကို ကျမ်းစာက ရှင်းစွာသင်ပေးပါသည်။ အားလုံး တရားစီရင်ခြင်းခံရမည် (မသေ ၁၆: ၂၇၊ ၂၅:၃၁-၃၂၊ ယောဟန် ၅:၂၈-၂၉၊ ရောမ ၂:၅-၆၊ ၂ကော ၅:၁၀၊ ဗျာ ၂၀:၁၁-၁၄၊ ၂၂:၁၂)။ တရားစီရင်ခြင်းတွင်မပါသော ချွင်းချက်ပုဂ္ဂိုလ်များကိုပြောရလျှင်၊ ၎င်းတို့သည် သားရဲ၊ မိစ္ဆာပုရောပက်၊ စာတန် တို့ဖြစ်ကြပါသည်။ သူတို့ကို တရားမစီရင်ဘဲ ငရဲမီးအိုင်ထဲချလိုက်မည်ဖြစ်ပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သူတို့၏ဆိုးညစ်ခြင်းတို့သည် အပြည့်အဝပေါ်လာခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည် (ဗျာ ၁၉: ၂၀၊ ၂၀:၁၀)။

ထို့တရားစီရင်ခြင်းသည် လုပ်ကိုင်ကျင့်ကြံခဲ့ခြင်းများအတိုင်း (according to works) ဖြစ်ပါမည် (၁ကော ၃:၁၃-၁၅၊ ၁ပေ ၁: ၁၇၊ ဗျာ ၂:၂၃၊ ၂၀: ၁၂-၁၃)။ လုပ်ကိုင်ကျင့်ကြံခဲ့ခြင်းကြောင့်တော့ မဟုတ်ပါ (not because of works)။ တရားစီရင်ခြင်းသည် မည်သို့ကျင့်ကြံပြုမူခဲ့သည် အတွက်ကြောင့်သာဖြစ်လျှင် ထိုကံတန်ဖန်သည် တရားစီရင်ခြင်း၏အခြေခံဖြစ်သွားပါမည်။ ထို့အခြေခံမှ ဆိုလျှင် မည်သူ့အဖို့မရှိမည်မဟုတ်ပါ။ ထို့တရားစီရင်ခြင်းတွင် အယောက်တိုင်း၏အလုပ်များက ထိုသူသည် ခရစ်တော်၏လူဖြစ်သလား မဖြစ်သလားဆိုသည်ကို ဖော်ပြပါမည်။ သူ၏အလုပ်များက သူသည် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်မှောက်တွင် ပြောင့်မတ်သူဖြစ်သလား (ယာကုပ် ၂:၁၄-၂၀) (သို့) မပြောင့်မတ်သူ၊ မထိုက်တန်သူဖြစ်သလားဆိုသည်ကို ဖော်ပြမည်ဖြစ်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် လူတိုင်းသည် ထိုအလုပ်များအတိုင်း ထိုကံတန်ဖန်တော်သောဆုလာဘ်ကို ရကြပါမည်။ အလုပ်များ၏ ဆုလာဘ်မှာ ထာဝရဖြစ်၏ကံခံရခြင်းသို့ဖြစ်နိုင်သလို၊ ကျေးဇူးတော်ကြောင့် ထာဝရအသက်ရှင်ခြင်းလည်း ဖြစ်ပါမည် (မသေ ၁၆: ၂၇၊ ရောမ ၄:၄၊ ဗျာ ၂၂:၁၂)။ ထို့ဆုလာဘ်တို့က ဘုရားသခင်အား မကြောက်ရွံ့မရှိသသူများကို ဖြစ်၏ကံပေး၊ ငရဲကျစေခြင်းဖြင့် ဘုရားသခင်၏ပြောင့်မတ်ခြင်းကို ဖွင့်ပြသလို၊ သူ၏လူများထံထားသော ဘုရားသခင်၏ကြီးမြတ်သည့်ကျေးဇူးတော်ကိုလည်း ဖွင့်ပြမည် ဖြစ်ပါသည်။

ထို့တရားစီရင်ခြင်းနှင့် ဆုလာဘ်များပေးသနားခြင်းတို့သည် ခရစ်တော်၏အလုပ်များဖြစ်ကြပါသည်။ သူ့ထံ ခမည်းတော်က တရားစီရင်ခြင်းအားလုံးကို အပ်နှံထားပါသည် (ယော ၅: ၂၆-၂၇၊ ဗျာ ၂၂:၁၂-၁၃)။ ထို့အချက်သည် လိုအပ်ချက်ဖြစ်ပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ပြောင့်မတ်သူများရော၊ ဆိုးညစ်သူများပါ၊ အားလုံးသည် ခရစ်တော်နှင့်ဆက်စပ်၍ တရားစီရင်ခြင်းခံကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။ သူ့ကို လူဆိုးတို့က အမြဲတမ်း လက်ဝါးကပ်တိုင်တင်၍၊ ပြန်သတ်ချင်ကြပါသည် (ယော ၆: ၆-၇၊ ဗျာ ၁:၇)။ ထို့အတူ သူသည် မိမိလူတို့အတွက် ပြောင့်မတ်စေသောပြောင့်မတ်ခြင်း (justifying righteousness) ကို ပံ့ပိုးပေးသူလည်းဖြစ်ပါသည်။

အသက်စာအုပ်ကို သူက ပိုင်ပါသည်။ ထိုစာအုပ်က ခမည်းတော်မှ ခရစ်တော်ထံပေးထားသမျှသောသူတို့၏ ကယ်တင်ခြင်းကို အာမခံပေးပါသည် (လူကာ ၁၀: ၂၀)။ ထိုစာအုပ်အားဖြင့် အချို့တို့သည် မိမိတို့ထိုက်တန်သည်ဆိုသောအရာတို့ကို မရကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ကျေးဇူးတော်အတွက်သာ ကျေးဇူးတော်ကိုရကြပါသည်။

ထို့ကြောင့် ယုံကြည်သူတို့အတွက် တရားစီရင်ခြင်းနေ့သည် ကြောက်လန့်စရာမဟုတ်ပါ။ ထိုမှဆန့်ကျင်စွာ သူ့မျှော်လင့်ရသောအရာ ဖြစ်ပါသည်။ သူ တမ်းတသောအရာ ဖြစ်ပါသည်။ သူသည်လည်း တရားစီရင်ခြင်း ခံရပါမည် ဆိုနေပါသော်လည်း၊ သူ ၏ပိုင်နိုင်စိတ်ချရမှု (confidence) သည် ခရစ်တော်၌ဖြစ်ပါသည်။ ခရစ်တော်၏ ပြောင့်မတ်ခြင်း၌ ဖြစ်ပါသည်။

ထို့တရားစီရင်ခြင်းတွင် ယုံကြည်သူတို့အတွက် ကြီးသောမျှော်လင့်စရာရှိနေသည်ဆိုခြင်းသည် အမှန်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ ခရစ်တော်၊ သူတို့၏အကိုကြီး၊ သူတို့ကိုပြောင့်မတ်စေသူ၊ သူတို့၏ကယ်တင်ရှင်ဖြစ်သူသည် သူတို့အားတရားစီရင်သူအဖြစ် ထိုင်နေသူ ဖြစ်ပါမည်။ တရားစီရင်ခံရရန် ပေါ်လာကြသောအခါတွင်လည်း သူတို့သည် ခရစ်တော်၌ရှိနေကြသူများအဖြစ်နှင့် ပေါ်လာကြမည် ဖြစ်ပါသည်။ သူနှင့်အတူ ထမြောက်ကြသူများ၊ ဘုန်းတော်ဝင်စားကြပြီးသူများအနေနှင့် ပေါ်လာကြမည်ဖြစ်ပါသည်။ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းက တရားစီရင်ခြင်းအရင်ကျမည်ဖြစ်သဖြင့် ယုံကြည်သူတို့ ခရစ်တော်၏တရားစီရင်ရာပလ္လင်သို့ ရောက်လာကြသောအခါ၊ သူတို့သည် သူနှင့်တပွဲထဲ ဖြစ်နေကြပြီးဖြစ်ပါမည် (၁ယော ၃:၂)။ သူတို့၏ဆိုးညစ်သောခန္ဓာကိုယ်များသည် သူ၏ဘုန်းကျက်သ

ရေနှင့် ပြည့်ဝသောခန္ဓာကိုယ်ကဲ့သို့ ပြောင်းလဲသွားခဲ့ကြပြီးဖြစ်နေပါမည် (ပိ ၃:၂၁)။ မည်မျှ နှစ်သိမ့်စရာ ကောင်းလိုက်ပါသနည်း! မည်မျှ မျှော်လင့်ချက်အခြေစံ ရှိလိုက်ပါသနည်း! သင့်အတွက်လည်း ထိုသို့ဖြစ်ပါမည်ဟု ကျွန်တော်တို့ယုံကြည်ပါသည်။

နောက်ဆုံးတရားစီရင်ခြင်းတစ်ခုသာရှိမည့်အကြောင်း(Only One Final Judgment)

နောက်ဆုံးသောကာလအကြောင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကျမ်းစာကသင်ပေးသည့်အခါ၊ အခြားသောအကြောင်းအရာများထက် ပို၍ မြောက်များစွာ သင်ပေးသည်ကို တွေ့နိုင်ပါသည်။ ထို့သက်သေကို အနည်းငယ်လောက် ကျွန်တော်တို့ကြည့်ကြပါမည်။

ပထမ၊ ကျမ်းစာက တရားစီရင်ခြင်း တကြိမ်သာရှိမည်ဟု ပြောပါသည်။ သို့နှင့်ဆိတ်တို့ကို တရားစီရင်ခြင်း (မသဲ ၂၅: ၃၁-၄၆)၊ ပလ္လင်ဖြူကြီးဖြင့်တရားစီရင်ခြင်း (ဗျာ ၂၁:၁၁-၁၅)နှင့် အခြားသောနေရာများတွင်ပေါ်ပြနေကြသော အခြားတရားစီရင်ခြင်းများအားလုံးသည် သမိုင်းအခြားနားသောအချိန်များတွင် ဖြစ်ပျက်ကြမည့်တရားစီရင်ခြင်းများမဟုတ်ကြပါ။ ထို့မှခြားနားစွာ ၎င်းတို့အားလုံးသည် တစ်ခုတည်းသော၊ တူညီသော၊ လူသိရှင်ကြားတရားစီရင်ခြင်းကို ရည်ညွှန်းကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

မှန်ပါသည်။ ပုံစံတမျိုးမျိုးသောတရားစီရင်မှုများ ကျွန်တော်တို့ဘဝတလျှောက်တွင် ဖြစ်နေပါသည်။ ကျွန်တော်တို့ သေဆုံးချိန်တွင်လည်း ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ဤနေရာတွင် ကျွန်တော်တို့ ပြောဆိုနေကြသည့်မှာ နောက်ဆုံးဖြစ်သော၊ လူတယောက်မကျန်အားလုံး၊ ကောင်းကင်တမန်အားလုံးနှင့် နတ်ဆိုးအားလုံးတို့ကို လူသိရှင်ကြားစီရင်သော တရားစီရင်ခြင်းကို ပြောနေကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့သောတရားစီရင်ခြင်းမျိုး တစ်ခုသာရှိပါသည်။ အချို့သောသူများပြောကြသကဲ့သို့ အများကြီးမရှိပါ။

ဒစ်စပင်ဆေးရှင်းဝါဒ၊ ပရိုဖီလေးနီးယမ်းဝါဒတို့၏ မြောက်များစွာသောတရားစီရင်ခြင်းများရှိသည်ဆိုသော သွန်သင်ခြင်းများကို ဤနေရာတွင် အသေးစိတ်ပြင်ပယ်ဖို့ ကျွန်တော်တို့တွင် ရည်ရွယ်ချက်မရှိပါ။ ထိုသို့တရားစီရင်ခြင်းအများအပြားရှိသည်ဟု ၎င်းတို့၏ ယူဆမှုတစ်ခုသော ကျိုးကြောင်းပြ ဆေးမွေးထားချက် တစ်ခုသာ ဥပမာအဖြစ်ပေါ်ပြပါသည်။

၎င်းတို့က မသဲ ၂၅:၃၁-၄၆ တွင်ပါဝင်သောတရားစီရင်ခြင်းသည် ကမ္ဘာကြီး၏အဆုံးသတ်မရောက်မီ နှစ်တထောင်စော၍ပြုလုပ်သော တရားစီရင်ချက်ဖြစ်သည်။ ထို့အချိန်တွင် အသက်ရှင်နေကြသောနိုင်ငံများကို အစွဲအမူနှင့်ဆက်နွယ်မှုအရ တရားစီရင်ခြင်း ဖြစ်သည်ဟု ပြောကြပါသည်။ ထိုနိုင်ငံများက အစွဲအမူနှင့်ဆက်နွယ်မှုမရှိမီ မည်သို့ဆက်ဆံကြသည် ဆိုသည့်အပေါ်မူတည်၍ တရားစီရင်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု သူတို့က ပြောကြပါသည်။

သို့သော် ကျမ်းစာက ထိုအသက်ရှင်နေကြသောနိုင်ငံများဟု မပြောပါ။ နိုင်ငံအားလုံးကိုဟုသာ ပြောပါသည် (ငယ်-၂၅)။ ထို့အပြင် ထိုတရားစီရင်ခြင်းသည် နိုင်ငံများကိုမဟုတ်ပါ။ တယောက်ချင်းစီ လူအားလုံးကိုတရားစီရင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းနေပါသည်။ တဦးချင်း၏အလုပ်/အကျင့်အရ စီရင်ခြင်းဖြစ်သည်။ ဗျာ (၂၀)ကဲ့သို့ဖြစ်ပါသည်။ မသဲ ၂၅:၄၆ က ထာဝရအပြစ်ဒဏ်ခံရခြင်း၊ ထာဝရအသက်ဟု နောက်ဆုံးတရားစီရင်ခြင်းအကြောင်းကိုပြောသော အခြားကျမ်းပိုဒ်များကဲ့သို့ ပြောနေပါသည်။

ဤတရားစီရင်ခြင်းနောက်တွင် လူသားတော် သူ၏ဘုန်းကျက်သရေနှင့် လာရောက်လာခြင်းဆက်ဖြစ်ပါမည်။ ၎င်းကိုလည်း မသဲ ၂၄:၃၀-၃၁ တွင်ပေါ်ပြပါသည်။ ၎င်းသည် ထရမ်းပက်(တံဘိုးခရာ)များမူတိခြင်းဖြင့် ရောက်လာပါမည်။ ၎င်းထရမ်းပက်(တံဘိုးခရာ)မူတိခြင်းကို ဝကော ၁၅:၅၁-၅၂၊ ဝသက် ၄:၁၄-၁၇၊ ဗျာ ၁၁:၁၅-၁၈ တွင် နောက်ဆုံးထရမ်းပက်(တံဘိုးခရာ)မူတိခြင်းဟု ပေါ်ပြပါသည်။ မသဲ ၂၄:၂၉-၃၀ က ထိုခရစ်တော်၏လာရောက်ခြင်းကို နေနှင့်လတို့အားမောင်မိုက်စေခြင်းဖြင့် ကြေညာမည်။ ထို့နောက် မိုးတိမ်နှင့်လာမည်၊ မျက်လုံးအားလုံးက မြင်ကြမည်ဟု ပေါ်ပြပါသည်။ ထိုသို့သော ပေါ်ပြချက်များအားလုံးက ခုနစ်များ၏အဆုံးသတ်နိဂုံးတွင် ပြန်လာမည့် ခရစ်တော်၏နောက်ဆုံးလာရောက်ခြင်းကို ရည်ညွှန်းနေကြခြင်းဖြစ်ပါသည် (၂ပေ ၃:၁၀-၁၇၊ ဗျာ ၁:၇၊ ပြ:၁၂-၁၇)။

မည်သို့ဖြစ်ပါစေ၊ ထိုအမှန်တရားကို အရှင်းတကာအရှင်းဆုံးနှင့်ဖော်ပြသောကျမ်းပိုဒ်ကို ယော ၅:၂၈တွင်တွေ့ရပါသည်။ ထိုနေရာတွင် ခရစ်တော်ပြန်လာသောအခါ လူသားအားလုံးကို တရားစီရင်မည်ဟုပြောပါသည်။ တချို့ကိုသာစီရင်မည်၊ ကျန်သူများအားလုံးကိုတော့ နောက်မှစီရင်မည်ဟု ပြောမထားပါ။ ထို့ကြောင့် တရားစီရင်ခြင်း တစ်ခုသာရှိပါမည်။ များစွာရှိမည်မဟုတ်ပါ (မသဲ ၅:၂၁-၂၂၊ ၁၂:၄၁-၄၂)။

ထို့အချက်ကို ယုံကြည်ရန် အရေးကြီးပါသလား? ကျွန်တော်တို့က အရေးကြီးသည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ၎င်းသည် ကျွန်တော်တို့၏ အစွဲအမူအပေါ်ထားသော၊ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းအပေါ်ထားသော၊ ခရစ်တော်၏ပြန်လာခြင်းအပေါ်ထားသော အမြင်တို့နှင့် ကိုက်ညီ၍သာမကပါ။ ကျွန်တော်တို့သည် ထိုတရားစီရင်ခြင်းတစ်ခုအတွက်သာ ၂ပေ ၃:၁၀-၁၈ ကိုနာခံကြသည့်အနေနှင့် မိမိတို့ကိုယ်ကို ပြင်ဆင်ကြရမည်ဖြစ်သောကြောင့်လည်း ဖြစ်ပါသည်။

တရားစီရင်ခြင်း၏ရည်ရွယ်ချက်အကြောင်း(The Purpose of the Judgment)

ရောက်လာမည့်တရားစီရင်ခြင်း၏ရည်ရွယ်ချက်မှာ အဘယ်နည်း? ထိုမေးခွန်းကို သင် တွေးတူးပါသလော? အဖြေပေးရန် မလွယ်သောမေးခွန်းဟုလည်း တွေးမိပါသလော?

တပက်ကကြည့်လျှင်၊ တရားစီရင်ခြင်းသည် အမြဲတမ်းဖြစ်နေပါသည်။ လူတို့သေကြသောအခါ ချက်ခြင်း ကောင်းကင်တံ(သို့) ငရဲသို့ သွားကြပါသည်။ ဘုရားသခင်၏ တရားစီရင်ခြင်း ပြီး၍သာ ထိုသို့ဖြစ်နိုင်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ တရားစီရင်ရာနေ့ရောက်

သောအခါ၊ လူ့အမြောက်အများသည် ကောင်းကင်ဘုံ (သို့) ငရဲထဲတွင် ရောက်ကြပြီးဖြစ်နေပါမည်။ ရောက်လာသော တရားစီရင်ခြင်းက ထိုအခြေအနေကို ဘာမှပြောင်းစေမည်မဟုတ်ပါ။ ထို့သို့ဖြစ်လျှင် တရားစီရင်သောနေ့ ဘာကြောင့်လိုအပ်ဦးမည်နည်း?

ထို့အပြင် ခရစ်တော်၏အသေခံခြင်းတွင်လည်း တရားစီရင်ခြင်းသည် အမှန်ပင်ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။ ခရစ်တော်ကိုယ်တိုင်က ထိုအချက်ကို (ယော ၁၂:၃၁)တွင် ပြောပြပါသည် “ယခုတဖန် ဤလာကသည့် တရားစီရင်ခင်းကိုခံရ၏။ ခရစ်တော်သည် သူ၏အသေခံခြင်းဖြင့် အချို့တို့အတွက် ထာဝရကယ်တင်ခြင်းကို ပံ့ပိုးပေးပါသည်။ အချို့ကိုတော့ မပံ့ပိုးပေးပါ (အကန့်အသတ်နှင့်အပြစ်ဖြေပေးခြင်းကြောင့်)။ သူ၏အသေခံခြင်းဖြင့် အချို့တို့သည် ကယ်တင်ခြင်းတွင် မပါကြတော့ပါ။ သူတို့၏ ထာဝရအဆုံးသတ်သည် သတ်မှတ် ပြီးဖြစ်သွားပါသည်။ သူတို့၏တရားစီရင်ခြင်းသည် ဆုံးဖြတ်ပြီးဖြစ်သွားပါသည်။ ထိုသို့ဆိုလျှင် အဘယ်ကြောင့် တရားစီရင်ရာနေ့ လိုအပ်ပါသေးသနည်း?

ထိုမေးခွန်း၏အဖြေသည် သိသိလောဂျီစကားလုံး တရားစီရင်ခြင်းအပေါ်တွင်တည်ရှိနေပါသည်။ ထိုစကားလုံးကို “သိသိဒေစီ”(theodicy) ဟုခေါ်ပါသည်။ အဓိပ္ပါယ်မှာ “ဘုရားသခင်၏ပွင့်ပြတော်မူခြင်း”(the revelation of God)ဟူ၍ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းက တရားစီရင်ရာနေ့ ၏ အဓိကရည်ရွယ်ချက်ကို ဖော်ပြပါသည်။ ပြောဆိုမတ်သူတို့အတွက်နှင့် မပြောဆိုမတ်သူတို့အတွက်ပါဖြစ်သည်။

ရည်ရွယ်ချက်သည် လူ့တို့နှင့်ကောင်းကင်တမန်တို့၏နိဂုံးချုပ်နေရာကို သတ်မှတ်ပေးဖို့မဟုတ်ပါ။ ပြောင်းပစ်လိုက်ဖို့လည်း မဟုတ်ပါ။ ၎င်းတို့ကို ကြိုတင်ခွဲခွဲမှတ်သားခြင်းနှင့် လက်ဝါးကပ်တိုင်အားဖြင့် သတ်မှတ်ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ထိုမှခြားနားစွာ တရားစီရင်ခြင်း၏ အဓိကရည်ရွယ်ချက်မှာ ဘုရားသခင်သည်ဘုရားသခင်ဖြစ်ကြောင်း ပြသဖို့ဖြစ်ပါသည်။ သူသည် မိမိလူတို့ကို ကယ်တင်ခြင်း၌၎င်း၊ မပြောဆိုမတ်သူတို့ကို ကျိန်ခြင်းအမင်္ဂလာခံစေခြင်း၌၎င်း သန့်ရှင်းသူ၊ ပြောဆိုမတ် သူဖြစ်သည်ကို ပြသဖို့ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့ချိန်တွင် ဘုရားသခင်၏တရားစီရင်ခြင်းကို အမြဲတမ်း မေးခွန်းထုတ်နေကြပါသည်။ သူ၏ပြောဆိုမတ်စွာတရားစီရင်ခြင်းကို စာတန်က အမြဲမေးခွန်းထုတ်နေပါသည်။ စာတန်သည် ညီအကိုမောင်နှမတို့ကို အမြဲ အပြစ်တင်နေသူဖြစ်ပါသည် (ဗျာ ၁၂: ၁၀)။ စာတန်သည် ဘုရားသခင်ကို မကြောက်ရွံ့မရှိသေသူတို့ကို အသုံးပြုလျက်၊ ယုံကြည်သူတို့ကို အပြစ်တင်ခွင့်ခွဲနေပါသည်။ ယုံကြည်သူတို့လည်း အပြစ်သားများဖြစ်ကြသည်။ အခြားသူများနှင့်ဘာမှမခြားပါဟု ပြောနေပါသည်။ ဘုရားသခင်၏လူများကပင် ၎င်းအမှန်တရားကို မေးခွန်းထုတ်နေကြပါသည်။ သူတို့၏ပြောဆိုမတ်ခြင်းအတွက် ဘုရားသခင်လုပ်ပေးသောအလုပ်ကို သံသယဖြစ်ကြကာ မေးခွန်းထုတ်တတ်ကြပါသည်။

ထို့အတူ ဘုရားသခင်အား မကြောက်ရွံ့မရှိသေသူတို့အပေါ် ဘုရားသခင်မှ တရားစီရင်ခြင်းကိုလည်း မေးခွန်းထုတ်ကြပါသည်။ သူတို့ပြောတတ်သည်မှာ ဘုရားသခင်သည်ချစ်ခြင်းမေတ္တာဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် လူများကို ငရဲတွင် ဒဏ်ခံစေနိုင်ပါဟူ၍ ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ပင် ငြင်းပယ်တော်မူခြင်းနှင့် အပြစ်သားများကို ကျိန်ခြင်းအမင်္ဂလာသို့ ကျရောက်စေခြင်းဆိုသည့် ဘုရားသခင်၏ အစိုးရတော်မူခြင်းအမှန်တရားကို မကျေနပ်သူအားလုံးတို့က မေးခွန်းထုတ်တတ်ကြပါသည်။

ထိုမကျေနပ်ချက်များကို တရားစီရင်ရာနေ့တွင် ကြားရတော့မည်မဟုတ်ပါ။ ထိုနေ့တွင် ဘုရားသခင်အား မကြောက်ရွံ့ မရှိသေသူတို့ကို အပြစ်စီရင်ငဲ့သွားစေခြင်းတွင် ဘုရားသခင်သည် မပြောဆိုမတ်သူမဟုတ်ကြောင်း ထင်ရှားနေပါမည်။ သူတို့လုပ်သော အလုပ်များကိုယ်၌က သူတို့ကို အပြစ်စီရင်ပါမည်။ ဘုရားသခင်သန့်ရှင်းတော်မူခြင်းကိုပွင့်ပြခြင်းဆိုသော စာအုပ်များကိုပွင့်လျက်၊ စကားများသောပါးစပ်တိုင်း ပိတ်သွားပါမည်။ တကမ္ဘာလုံးသည် အပြစ်ရှိနေသည်ကို ရှာတွေ့မည်ဖြစ်သည် (ရောမ ၃:၁၉)။ ဘုရားသခင်သည် မိမိကိုယ်ကို ထာဝရပြောဆိုမတ်ကြောင်း ဖော်ပြပါမည်။

ထို့အတူ ဘုရားသခင်၏လူတို့အား ပြောဆိုမတ်စေခြင်းသည်လည်း တရားမျှတလျက်၊ သာတူညီမျှဖြစ်ကြောင်း တွေ့ကြမည်ဖြစ်သည်။ တရားစီရင်ခြင်းတွင် မိမိလူများကို ကောင်းကင်ဘုံနှင့်စပ်ဆိုင်သော ဘုန်းကျက်သရေသို့ လက်ခံခြင်းတွင်၊ ဘုရားသခင်သည် မိမိတောင်းဆိုထားသည်များနှင့် မိမိ၏ပြောဆိုမတ်ခြင်းကို မငြင်းပယ်ကြောင်း တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။

ထိုအရာများအားလုံး၏ အလယ်ဗဟိုတွင် ခရစ်တော်ရှိနေပါမည်။ ဘုရားသခင်ကို မကြောက်ရွံ့မရှိသေသူများအား ငရဲကျစေခြင်း၏ပြောဆိုမတ်မှုသည် ထိုသူတို့ကိုယ်၌က ကမ္ဘာပေါ်တွင်နေထိုင်ခဲ့ကြစဉ် ဘုရားသခင်၏သားတော်ကို ငြင်းဆန်ခြင်းနှင့် ငြင်းပယ်ခဲ့ကြခြင်းတွင်ဖြစ်ကြောင်း ထင်ရှားပေါ်လွင်လာပါမည်။ ထိုကဲ့သို့ပင် ပြောဆိုမတ်သူတို့၏ ပြောဆိုမတ်ခြင်းသည်လည်း၊ သူတို့၏ ပြောဆိုမတ်ခြင်းမဟုတ်ဘဲ ခရစ်တော်၏ပြောဆိုမတ်ခြင်းအဖြစ်နှင့် ဖော်ပြလာပါမည်။ ထိုအမှုတွင်လည်း ဘုရားသခင်သည် ပြောဆိုမတ်တော်မူကြောင်း သိသာထင်ရှားနေပါမည်။

ထို့ ဘုရားသခင်ဘုန်းကျက်သရေနှင့် ကျန်တော်တို့၏ကယ်တင်ခြင်းနေ့ရက် အမြန်ရောက်လာပါစေသော်!
(Doctrine According to Godliness, Rev. Ronald Hanko၏စာအုပ်မှ ဘာသာပြန်ပါသည်)

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx

- ၁ - ရှင်ဘုရင်၏နှလုံးသားသည် ဘုရားသခင်လက်ထဲတွင်ရှိပါသည်။ ဖြစ်များမှရော့သို့ သူ့အလိုရှိတော်မူသည့်အရပ်သို့ လှည့်စေပါသည်။
- ၂ - လူတိုင်း၏လမ်းတိုင်းသည် သူ၏ကိုယ်ပိုင်မျက်လုံးများရှေ့တွင်တော့ မှန်နေကြပါသည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်က နှလုံးသားများအပေါ် ချင့်ချိန်ပါသည်။

- ၃ - ဖြောင့်မတ်စွာ ပြုမူခြင်းနှင့် တရားစီရင်ခြင်းသည် တရားသခင်ထံတော်တွင် ယဇ်ပူဇော်ခြင်းထက် ပို၍ လက်ခံစရာဖြစ်သည်။
- ၄ - မောက်မာသောအကြည့်၊ မာနကြီးသောနှလုံးသား၊ ဆိုးညစ်ခြင်းကို ထွန်ယက်စိုက်ပျိုးခြင်းတို့သည် အပြစ်ဖြစ်သည်။
- ၅ - ဝိရိယရှိစွာ ကြိုးစားသူ၏အတွေးတို့သည် ပေါများခြင်းသို့ ဦးတည်ပါသည်။ သို့သော် အလောတကြီးပြုသူတိုင်းမှာမူ ဆင်းရဲမည် ဖြစ်သည်။
- ၆ - ဘဏ္ဍာပစ္စည်းများကို လိမ်ညာသောလျှာဖြင့် ရယူခြင်းသည်၊ သေခြင်းကိုရှာဖွေသူတို့၏ ဟိုပက်ဒိပက် လူးလွန်နေသော အနတ္တ မှုသာဖြစ်သည်။
- ၇ - ဆိုးညစ်သူတို့၏ ဓါးပြတိုက်ခြင်းက သူတို့ကို ပျက်ဆီးလိမ့်မည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သူတို့သည် ကောင်းစွာတရားစီရင် ခြင်းကို ငြင်းပယ်၍ဖြစ်သည်။
- ၈ - လူ၏လမ်းသည် ကေတုကောက်သည်။ ဆန်းပြားပါသည်။ သို့သော် ခင်ကြယ်သူအတွက်မူ သူ၏အလုပ်သည် မှန်ကန်ပါသည်။
- ၉ - ကျယ်ဝန်းသောအိမ်တွင် ဆူညံနေအောင် ရန်တွေ့နေသော အမျိုးသမီးနှင့်နေသည်ထက်၊ အိမ်ခေါင်မိုး ထောင့်တနေရာတွင် နေထိုင်ခြင်းက ပိုကောင်းပါသည်။
- ၁၀ - ဆိုးညစ်သူ၏ဝိညာဉ်က ဆိုးညစ်ခြင်းကိုသာ အလိုရှိပါသည်။ သူ၏အိမ်နီးချင်းသည် သူ့ထံမှ မျက်နှာသာပေးခြင်းကို မရပါ။
- ၁၁ - အထင်အမြင်သေးသူကို ပြစ်ဒဏ်ပေးပါ။ ရှိုးအသူသည် ပညာရှိလာမည်။ ပညာရှိသူ သွန်သင်ခြင်းခံရသောအခါ။ သူသည် အ သိပညာကို လက်ခံရရှိပါသည်။
- ၁၂ - ဖြောင့်မတ်သူသည် ဆိုးညစ်သူ၏အိမ်ကို ပညာရှိစွာ ဆင်ခြင်ပါသည်။ သို့သော် တရားသခင်က ဆိုးယုတ်သူတို့ကို သူတို့၏ ဆိုးယုတ်ခြင်းများအတွက် မှောက်လှန်ပစ်ပါမည်။
- ၁၃ - ဆင်းရဲသူ၏ အော်ဟစ်ခြင်းသို့ မိမိနားတို့ကို ပိတ်သောသူတိုင်း၊ မိမိကိုယ်တိုင် အော်ဟစ်ရလိမ့်မည်။ သို့သော် ကြားခြင်းကို ခံရမည်မဟုတ်။
- ၁၄ - တိတ်တဆိတ်ပေးသောလက်ဆောင်က ဒေါသကို ပြေသွားစေပါသည်။ ထို့အတူ ရင်ခွင်ထဲရှိဆူလာတ်က ပြင်းထန်သောဒေါသ ကို ပြေစေပါသည်။
- ၁၅ - ဖြောင့်မတ်သူအတွက် တရားစီရင်မှုကိုပြုခြင်းသည် ဝမ်းသာစရာဖြစ်သည်။ သို့သော် အပြစ်စုစုရှိပြုသူတို့သည် ပျက်ဆီးခြင်း ကို ခံကြရပါမည်။
- ၁၆ - နားလည်ခြင်းလမ်းမှ လွဲ၍ ခြေဦးတည့်ရာသွားသူသည် လူသေတို့၏အစုအဖွဲ့တွင် ကျန်နေရလိမ့်မည်။
- ၁၇ - အပျော်အပါးကိုချစ်သူသည် ဆင်းရဲသူဖြစ်ရလိမ့်မည်။ ဝိုင်နှင့်ဆီကိုချစ်သောသူသည်လည်း ချမ်းသာမည်မဟုတ်။
- ၁၈ - ဆိုးညစ်သူသည် ဖြောင့်မတ်သူအတွက် ပြန်ရွေးရငွေဖြစ်လိမ့်မည်။ ထို့အတူ အပြစ်လွန်ကျူးသူလည်း ဖြောင့်မှန်သူအတွက် ဖြစ်မည်။
- ၁၉ - ရန်ဖြစ်ချင်လွန်းသူ၊ ဒေါသထွက်နေသော အမျိုးသမီးနှင့် နေရသည်ထက်၊ သဲကန္တာရထဲတွင် နေရခြင်းက ပိုကောင်းပါသည်။
- ၂၀ - ပညာရှိနေသောနေရာတွင် လှိုချင်စပွယ် စည်းစိမ်ဘဏ္ဍာနှင့်ဆီ ရှိနေပါသည်။ သို့သော် မှိုက်မဲသူက ၎င်းတို့ကို ဖြုန်းပစ်ပါ သည်။
- ၂၁ - ဖြောင့်မတ်ခြင်းနှင့်ဂရုဏာနောက်သို့ လိုက်သူသည် အသက်၊ ဖြောင့်မတ်ခြင်းနှင့် ဂုဏ်ကျက်သရေကို ရှာတွေ့လိမ့်မည်။
- ၂၂ - ပညာရှိသူက ခွန်အားကြီးသူ၏မြို့တော်ကို ချိန်ခွင်နှင့်ချိန်ပါသည်။ ထို့နောက် ထိုနေရာမှ စိတ်ချလက်ချနေသူတို့၏ခွန်အားကို ကျဆုံးစေပါသည်။
- ၂၃ - မိမိနှုတ်နှင့်လျှာကို စောင့်ထိန်းသူတိုင်း၊ မိမိဝိညာဉ်ကို ပြဿနာများမှ စောင့်ထိန်းသူဖြစ်ပါသည်။
- ၂၄ - မာနကြီးသောအမျက်ဒေါသနှင့် ဆက်ဆံသူအဖို့၊ မာနကြီးသော၊ မောက်မာသောအထင်သေးသူသည် သူ၏အမည်ဖြစ်သည်။
- ၂၅ - ပျင်းရိသူ၏စိတ်ဆန္ဒက သူ့ကိုသတ်ပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သူ၏လက်တို့က အလုပ်လုပ်ခြင်းကို ငြင်းဆို၍ဖြစ် သည်။
- ၂၆ - သူသည် တနေကုန် လောဘကြီးစွာ လှိုချင်နေပါသည်။ သို့သော် ဖြောင့်မတ်သူက ပေးကမ်းသည်။ မနုဗြောပါ။
- ၂၇ - ဆိုးယုတ်သူ၏ယဇ်ပူဇော်ခြင်းသည် စက်ဆုပ်ရွံရှာဖွယ်ဖြစ်သည်။ ဆိုးညစ်သောစိတ်နှင့် ၎င်းကို ယူဆောင်လာသည်ဆိုလျှင် မည်မျှပိုဆိုးပါမည်နည်း?
- ၂၈ - မမှန်သောသက်သေသည် ပျက်ဆီးရလိမ့်မည်။ သို့သော် ကြားခဲ့သောသူကမူ ခိုင်မာစွာပြောပါသည်။
- ၂၉ - ဆိုးယုတ်သူသည် မိမိမျက်နှာကို တင်းမာစေသည်။ သို့သော် ဖြောင့်မှန်သူအတွက်မူ သူ၏လမ်းကို လမ်းညွှန်ပါသည်။
- ၃၀ - တရားသခင်ကို ဆန့်ကျင်သော အကြံအစည်၊ နားလည်ခြင်း၊ ဉာဏ်ပညာဟူသည် မရှိ။
- ၃၁ - မြင်းကို စစ်ပွဲနေအတွက် ပြင်ဆင်ပါသည်။ သို့သော် လုံခြုံခြင်းသည် တရားသခင်ပိုင်သောအရာဖြစ်သည်။

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx

၁၁၀၀ (ဂြိုဟ်တုရင်မူ)

၁ - ပေါလ်၊ စိတ်ဗားနပ်စ်၊ တိမောသေယပ်စ် တို့က စမည်းတော်တရားသခင်နှင့်သင်ယေဂ္ဂစရစ်ထံ၌ရှိကြသည့် သက်စာလောနီး ယန်းအသင်းတော်သို့ ရေးလိုက်ပါသည်။ ငါတို့ပင် တရားသခင်နှင့် သခင်ယေဂ္ဂစရစ်တော်ထံမှ ကျေးဇူးတော်နှင့်ငြိမ်းချမ်းခြင်းသည် သင်တို့၌ရှိနေပါစေ။

- ၂ - သင်တို့အားလုံးအတွက် ငါတို့သည် ဘုရားသခင်ထံ အမြဲတမ်း ကျေးဇူးတင်ကြပါသည်။ ငါတို့၏ဆုတောင်းခြင်းများတွင်လည်း သင်တို့ကို အမြဲတမ်းပေါ်ပြုကြပါသည်။-
- ၃ - ငါတို့၏ပခင် ဘုရားသခင်၏မျက်မှောက်တွင်၊ ငါတို့သခင်ယေရှုခရစ်၌ သင်တို့ပြုကြသော ယုံကြည်ခြင်းအလှုပ်၊ ချစ်ခြင်းဖြင့် အားထုတ်မှု၊ မျှော်လင့်လျှက်သည်းခံမှုတို့ကို ငါတို့ မပြတ်တမ်းသတိရကြပါသည်။-
- ၄ - ချစ်လှစွာသောညီအကိုတို့၊ သင်တို့ကို ဘုရားသခင်ကရွေးကောက်တော်မူကြောင်း သိကြလျက် ပြုကြခြင်းဖြစ်သည်။
- ၅ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ငါတို့ဝေဂေလိတရားသည် သင်တို့ထံသို့ စကားအဖြစ်နှင့်သာ ရောက်လာသည်မဟုတ်၊ အလွန်သေ ချာခြင်းနှင့်၎င်း၊ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၌ တန်ခိုးစွမ်းအားနှင့်၎င်း ရောက်လာခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သင်တို့အတွက် ငါတို့သည် သင် တို့ကြားတွင် မည်သို့သောသူဖြစ်ခဲ့ကြသည်ကို သင်တို့သိကြပါသည်။
- ၆ - ထို့နောက် သင်တို့သည် သခင်ဘုရားနှင့် ငါတို့နောက်သို့ လိုက်သူများ ဖြစ်လာခဲ့ကြသည်။ နှုတ်ကပတ်တော်ကိုများပြားလှသော ဖိစီးနှိပ်စက်ခြင်းနှင့်အတူ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ ဝမ်းမြောက်ခြင်းနှင့်အတူ လက်ခံခဲ့ကြပါသည်။-
- ၇ - ထို့ကြောင့် သင်တို့သည် မက်စီဒိုးနီးယားနယ်နှင့်အက်ခါယားနယ်တို့ရှိ ယုံကြည်သူအားလုံးတို့အတွက် ခံနမူနာပြုရသူများ ဖြစ် လာကြပါသည်။
- ၈ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သင်တို့ထံမှနေ၍ သခင်ဘုရား၏နှုတ်ကပတ်တော်သည် မက်စီဒိုးနီးယားနှင့်အက်ခါယားနယ်တို့သို့သာ ဖြည့်တိုးသွားသည်မဟုတ်ပါ။ ဘုရားသခင်ထံသို့ သင်တို့ထားသောယုံကြည်ခြင်းသည် နေရာတိုင်းသို့လည်း ပျံ့နှံ့သွားပါသည်။ ထို့ ကြောင့် ငါတို့က ဘာတခုမှမြောစရာမလိုပါ။
- ၉ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သူတို့ကိုယ်၌က ငါတို့သည် မည်သို့သောဝင်ရောက်ခြင်းဖြင့် သင်တို့ကြား ဝင်ရောက်ခွင့်ရခဲ့ကြသည်။ သင်တို့သည် မည်ကဲ့သို့ ရှုပ်တုများမှနေ၍ အသက်ရှင်သော၊ စစ်မှန်သော ဘုရားသခင်၏အမှုတော်ထမ်းဆောင်ရန်အတွက် မည် သို့ပြောင်းလည်းလာကြသည်ကို၊ ငါတို့ထံ ပြနေကြ၍ဖြစ်သည်။
- ၁၀ - ထို့နောက် ဘုရားသခင်က သေခြင်းမှထမြောက်စေသော သူ၏သားတော်ဖြစ်သူ၊ ငါတို့ကို ရောက်လာမည့်အမျက်တော်မှနေ ၍ ကယ်လွတ်သူ ယေရှု ကောင်းကင်ဘုံမှပြန်လာမည်ကို စောင့်နေကြပါသည်။

+++++

သခင်ဘုရား၏နေ့ (၂၁)

- ၅၄။ သခင်ခရစ်တော်၏“ သန့်ရှင်းသောကက်သလစ်အသင်းတော်” နှင့်ပတ်သက်၍ သင်မည်သည်ကိုယုံကြည်သနည်း?

ဘုရားသခင်၏သားတော်သည်၊ ထာဝရအသက်ကိုရရှိရန် လူသားမျိုးနွယ်မှရွေးကောက်ထားသည်။ စစ်မှန်သောယုံကြည် ခြင်း၌ သဘောတူညီကြသည့် တခုသောအသင်းတော်ကို ကမ္ဘာအစမှအဆုံးထိ မိမိ၏ဝိညာဉ်တော်နှင့်နှုတ်ကပတ်တော်ဖြင့် မိမိထံ သို့ စုစည်း၊ ကာကွယ်၊ စောင့်ရှောက်ပါသည်။ ထို့အသင်းတော်၌ ကျွန်ုပ်သည် အသက်ရှင်သောအသင်းသားတစ်ဦးအဖြစ် အမြဲတမ်း ရှိနေမည်ဖြစ်သည်။ (ယော ၁၀:၁၁၊ ကမ္ဘာ ၂၆:၄၊ ရော ၉:၂၄၊ ဖေကီ ၁:၁၀၊ ယော ၁၀:၁၆၊ ဟေရှု ၅၉:၂၁၊ တရား ၁၀:၁၄-၁၅၊ တမန် ၁၃:၄၈၊ ၁ကော ၁:၈-၉၊ ရော ၈:၃၅)
- ၅၅။ “သန့်ရှင်းသူတို့မိတ်သဟာယဖွဲ့ခြင်း” ဆိုသည်ကို သင်မည်သို့နားလည်ပါသနည်း?

ပထမ ယုံကြည်သူတယောက်စီတိုင်းသည် သခင်ခရစ်တော်၏အင်္ဂါများဖြစ်ကြသဖြင့် ညီတူစွာဖြင့်၊ သူနှင့် သူ၏ကြွယ်ဝ ခြင်းများ၊ လက်ဆောင်များအားလုံးကို ပါဝင်ဆက်ဆံသူများဖြစ်ကြသည်။ ခုတိယ၊ မိမိတို့၏လက်ဆောင်များကို အခြားအသင်းသား များ၏ အကျိုးအမြတ်နှင့်ကယ်တင်ခြင်းအတွက်၊ ရှော့ရှော့ရှုရှုရက်ရက်ရောရော အသုံးပြုကြရမည်မှာ လူတိုင်း၏တာဝန်ဖြစ်သည်ဟု သိကြရမည်။ (ယော ၁:၃-၄၊ ရော ၈:၃၂၊ ၁ကော ၁၂:၁၃၊ ၁ဗိ ၂:၄-၆)
- ၅၆။ “အပြစ်များမှခွင့်လွတ်ခြင်း” ဆိုသည်နှင့်ပတ်သက်၍ သင်မည်သို့နားလည်ပါသနည်း?

ဘုရားသခင်သည် သခင်ခရစ်တော်၏ကျေနပ်စေခြင်းကြောင့် ကျွန်ုပ်၏အပြစ်များကို အမှတ်မထားတော့ပါ။ ကျွန်ုပ်၏တ သက်တာလုံး ဆန့်ကျင်ရုန်းကန်ရမည့် ကျွန်ုပ်၏ပျက်ဆီးနေသောသဘာဝကိုလည်း အမှတ်မထားတော့ပါ။ သို့သော် ကျေးဇူးကြီးမား စွာနှင့် ခရစ်တော်၏ဖြောင့်မတ်ခြင်းကို ကျွန်ုပ်အတွက် မှတ်ယူပေးပါသည်။ ထို့သို့ဖြင့် ကျွန်ုပ်သည် ဘုရားသခင်၏တရားစုံရှုံးရှေ့၌ မည်သည့်အခါတွင်မျှ အပြစ်စီရင်ခြင်း မခံရတော့ပါ။ (၁ယော ၂:၂၊ ၂ကော ၅:၁၉၊ ၂၁၊ ယော ၃:၃၄၊ ဆာလံ ၁၀၃:၃-၄၊ ၁၀-၁၁၊ ရော ၈:၁-၃၊ ယော ၃:၁၈)